
7el Periòdic d’AndorraDIJOUS, 11 DE MAIG DEL 2017Nacional

L’AREB admet que la renda variable 
segueix bloquejada i sense data

SISTEMA FINANCER

L’Agència Estatal de Reso-
lució d’Entitats Bancàries 
(AREB) va aprovar ahir una 
nova migració de clients 

de Banca Privada d’Andorra (BPA) 
a Vall Banc. La resolució, feta públi-
ca ahir a través del Butlletí Oficial 
(BOPA), consta de 111 punts que ex-
posen, com s’ha anat fent en la res-
ta de traspassos, els antecedents, les 
resolucions anteriors i els processos 
d’anàlisi dels clients que encara són 
considerats «no aptes» així com dels 
que ja han pogut ser migrats. Desta-
ca, però, que en el document l’AREB 
reconeix per escrit que la renda vari-
able segueix bloquejada a Credit Su-
isse malgrat que des de l’ens es va in-
dicar el mes de març que el procés 
de resolució de BPA havia estat re-
conegut pel supervisor bancari su-
ís (Finma) i que, per tant, a finals del 

33 Un home surt de l’oficina de Vall Banc situada a l’avinguda Carlemany. 
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L’Agència aprova una nova migració de clients de BPA a Vall Banc que encara no és efectiva
taforma d’afectats de BPA, Anna Solé 
i Gema Martínez, van anunciar ahir 
que «tornarem a impugnar la reso-
lució per tots aquells clients que no 
han estat traspassats». Així mateix, 
Martínez va avançar que diversos cli-
ents de Vall Banc que tenen la renda 
bloquejada han decidit tornar a in-
terposar accions legals contra la no-
va entitat i contra l’Institut Nacional 
Andorrà de Finances (INAF). Segons 
va explicar la lletrada, els clients con-
fiaven en què a finals d’abril es des-
bloquegés tal com s’havia informat 
des de l’AREB però al veure que en-
cara no s’ha fet efectiu han optat per 
actuar. «Amb aquesta resolució es 
confirmen les sospites que no es des-
bloquejaria la renda variable i que el 
Govern ha tornat a mentir». 

SATISFACCIÓ DES DEL GOVERN / El res-
ponsable de la cartera d’Afers Exte-
riors també  va manifestar ahir que 
la migració «és una situació desitja-
da». I que «si mirem dos anys enre-
re ens hem de felicitar perquè s’ha 
reforçat la plaça financera en el seu 
conjunt». H
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mes d’abril podrien reclamar els 500 
milions d’euros bloquejats a Suïssa. 
De moment, però, els actius seguei-
xen congelats i sense data de desblo-
queig. 

Un fet, segons fonts consultades, 
que ha provocat que alguns clients 
hagin interposat accions judicials 
contra l’entitat suïssa i que també 
va confirmar ahir el ministre d’Afers 
Exteriors, Gilbert Saboya, declarant 
que «estem pendents d’alguns movi-
ments d’alguns clients que pot sus-
citar que la decisió trigui algunes 
setmanes». En tot cas, va concloure, 
l’AREB està intentant «que aquests 
plaços siguin els més curts possi-
bles». 

De fet, a la pàgina web del Finma 
únicament s’indica que «l’Agència 
Estatal de Resolució d’Entitats Ban-
càries està habilitada, sense procés 
d’insolvència suïssa, per reclamar la 
posició que té davant del Crédit Su-
isse (Suïssa) SA, en relació a diners 

33 La comissió especial de vigi-
lància i prevenció de risc per a 
l’estabilitat financera, també co-
neguda com a comissió BPA, es 
va reunir ahir per analitzar la do-
cumentació aportada pel minis-
tre de Finances, Jordi Cinca, fa 
quinze dies. L’objectiu final és de-
cidir quines accions cal dur a ter-
me per prevenir el risc per a l’es-
tabilitat financera del país. Entre 
les propostes destacava la d’en-
trar al Fons Monetari Internacio-
nal  (FMI). Per tal de no dilatar més 
les conclusions de la comissió i 
les decisions que finalment es du-
guin a terme, els consellers van 
demanar ahir més informació al 
seu assessor sobre les possibi-
litats que creuen més rellevant si 
van marcar un calendari. 

33 La comissió també està a l’es-
pera d’una compareixença dels 
responsables de l’INAF per conèi-
xer el seu pla d’actuació per ga-
rantir l’estabilitat financera i així 
entendre perquè s’està dotant de 
més recursos humans. 

La comissió BPA 
vol conèixer el pla 
d’actuació de l’INAF

traspassats sense poder aclarir la se-
va situació. Segons les fonts, des de 
BPA es va indicar que encara no es 
disposava de la llista de clients «ap-
tes» i que no la tindrien fins la setma-
na vinent. 

La nova ordre respon, segons 
l’AREB, al fet que diversos clients ha-
gin aportat informació o dades que 
mancava per tal de tenir «evidència 
que no concorren a causes relatives a 
delictes, faltes o infraccions relacio-
nades o vinculades amb el blanqueig 
de capitals i finançament del terro-
risme». Es desconeix el número total 
de persones que en aquesta ocasió se-
ran considerats «aptes», així com els 
que encara queden atrapats a l’enti-
tat intervinguda. Les fonts pregun-
tades, però, creuen que no serà l’úl-
tima migració abans de la liquida-
ció de BPA. 

RESOLUCIÓ IMPUGNADA / Per la seva ban-
da, les advocades que lideren la Pla-
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33 El president d’SDP, Jaume Bartumeu. 

Bartumeu participa en un acte sobre 
l’harmonització fiscal a la UE

El president de Socialdemocràcia i 
Progrés (SDP) va assistir ahir al matí 
al Fòrum Fiscal sobre «l’harmonitza-
ció de l’impost de societats a la Unió 
Europea» organitzat per l’Institut 
d’Economia de la Universitat de Bar-

celona i la Societat Econòmica Barce-
lonesa d’Amics del País que presideix 
Miquel Roca Junyent. Bartumeu, du-
rant la seva intervenció va confirmar 
el «convenciment que Andorra ha 
d’adoptar unes polítiques de positiu 
embrancament amb la Unió Euro-
pea perquè, altrament, ens podem 
trobar bandejats i aïllats». 

Els professors José María Durant i 
Alejandro Estaller de l’Institut d’Eco-
nomia van dur a terme la introduc-
ció a l’acte. Posteriorment, es va dur 

a terme una taula rodona amb la in-
tervenció de diferents especialistes, 
entre ells, el representant de l’Agèn-
cia Estatal d’Administració Tributà-
ria, Eduardo Sanz Gadea. 

El president progressista també 
va parlar sobre la Unió Europea en la 
roda de premsa que va tenir lloc di-
marts tot recordant la importància 
d’un bon acord d’associació i lamen-
tant que el Govern, al seu parer, no 
informi com és degut de l’estat de les 
negociacions. H

El president d’SDP està 
convençut que el país 
s’ha d’apropar a Europa
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«Amb aquesta resolució 
es confirmen les 
sospites que no es 
desbloquejaria la renda 
variable i que el Govern 
ha tornat a mentir»
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en metàl·lic i efectes de canvi, a par-
tir del moment que s’apliqui aques-
ta decisió». Sense indicar, però, quan 
s’aplicarà dita decisió. 

El text també afirma que la nova 
migració de clients és «immediata-
ment eficaç». Amb tot, fonts consul-
tades van manifestar que diversos 
clients van posar-se en contacte amb 
BPA per conèixer si havien estat o no 


